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Història
L’any 2002 es va decidir des de la FAE
començar a treballar per aconseguir tenir
una copa del món. Els requeriments per
part de la FIS van ser que havíem d’orga-
nitzar quatre anys seguits copes d’Euro-
pa alternant curses femenines i masculi-
nes. El resultat organitzatiu va ser més
que satisfactori però en opinió de la FIS,
un requeriment indispensable era que
sempre es fessin les curses a la mateixa
pista i amb el mateix equip tècnic. Aquest
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fet va portar que es fes venir el màxim dirigent de la Copa del Món, Atle Skaardal, per
tal de veure quina podria ser la millor opció de pista a Andorra; cada estació va poder
presentar la seva millor opció.

Perquè l’Avet
La pista triada va ser l’Avet de Soldeu. El primer punt important sens dubte va ser el
perfil que presentava; després i per ordre, la situació, a peu de poble amb totes les
infraestructures que té Soldeu: la carretera general, els remuntadors, els espais de
restauració, pistes d’entrenament, els allotjaments de primera qualitat…



Construcció de la pista
Tot i ser propera a l’ideal de pista per a
l’organització d’una copa del món, l’Avet
presentava tot un seguit d’inconvenients
de difícil solució; encreuament d’una
pista blava, pista massa estreta, espai a
l’arribada limitat… Tots aquests treballs
es van anar realitzant en dos estius i sem-
pre amb el seguiment del mateix Atle
Skaardal, al qual teníem informat de qualsevol canvi o millora. Finalment vam rebre
l’ok de la FIS l’estiu del 2009.

Objectiu “El món ens mira”
La campanya de màrqueting tenia dos objectius, primer el país i segon el món. El
claim va ser El món ens mira. Se’n van fer presentacions motivacionals a totes les
escoles i col·lectius del país i comarques veïnes (Cerdanya, Tolosa…), es va participar
en totes les fires habituals (Moscou, Londres, València…), aprofitant l’esdeveniment
per posicionar-nos com a destí de primer nivell.

Side Events
A diferència de les copes d’Europa, la WC porta tota una seria d’activitats i projectes
paral·lels a l’organització tècnica: programa de captació d’espònsors per intentar
cobrir tots els espais possibles i vendi-
bles, programa VIP, sales de premsa, acre-
ditacions, espais per a les marques
comercials, espais per als ski-rooms… Tot
aquest side events ens porta a necessitar
300 voluntaris a part dels 350 voluntaris
de pista.
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Retorn
L’esquí alpí femení, juntament amb el ten-
nis i el patinatge artístic sobre gel, és l’es-
port més seguit a la TV, amb audiències
que la temporada 2011 van arribar a pics
de 80 milions de telespectadors. Actual-
ment les esquiadores són estrelles dins i
fora de les pistes, aquest fet ens porta a ser molt optimistes pel que fa a repercussió
mediàtica, el nostre podem dir que no és un poble a peu de pistes sinó que és un país
a peu de pistes. Creiem que és un projecte de país i que Andorra en general en sorti-
rà beneficiada. 

Jordi Pujol i Planella, 
director de cursa de Grandvalira-Soldeu 2012 


